
Zápis z jednání Knihovní rady dne 12. března 2010 
 
 
 
Přítomni: prof. Bezoušek, prof. Čapek, Ing. Holá, Mgr. Kaše, Ing. Klápšťová, prof. 
Lenderová, prof. Mikulášek, doc. Machalíková,  Mgr. Matušková,  doc. Molková, doc. 
Obršálová, Mgr. Prochásková, prof. Tichý 
 
Omluveni: doc. Beneš   
 
 
 
Nová předsedkyně Knihovní rady, prorektorka pro vědu a  tvůrčí činnost, doc. Molková 
přivítala účastníky a zahájila jednání. K předloženému programu nebyly vzneseny žádné 
připomínky. 

1. Hodnocení činnosti univerzitní knihovny za rok 2009 
Vedoucí UK krátce komentovala Výroční zprávu o činnosti UK za rok 2009, kterou měli 
členové KR předem k dispozici. Zmínila se především o stále vyšším využívání 
elektronických informačních zdrojů (EIZ), což se projevuje nejen v počtu stažených článků, 
ale odrazilo se to i ve výsledcích průzkumu využívání EIZ, který byl proveden na podzim. 
Členové KR neměli ke zprávě žádné připomínky a Výroční zpráva o činnosti UK za rok 2009 
byla schválena. 

2. Rozpočet pro rok 2010  
Ing. Klápšťová informovala o projednání rozpočtu UK s prorektorem Caklem. Rozpočet je 
navrhován ve výši 14 900 tis. Kč. Vedoucí UK zdůvodnila jednotlivé položky, kde nejvyšší 
částku tvoří mzdy včetně odvodů ve výši 6 600 tis. Kč a povinné vklady do konsorcií na 
zpřístupňování EIZ ve výši 4 900 tis. Kč. Na ostatní zdroje (knihy a předplatné tištěných 
periodik) je plánováno 1 950 tis. Kč a na provozní náklady 1 500 Kč, z toho cca 700 tis. Kč 
činí náklady na energie. Částečně z provozních nákladů bude třeba uhradit také implementaci 
nového automatizovaného knihovního systému během léta 2010, protože prostředky určené 
na tuto akci v decentralizovaném projektu byly kráceny.  

3. Digitální knihovna UPa  
Vedoucí UK informovala o kontrole zveřejňování závěrečných vysokoškolských prací 
v souvislosti s kauzou ZČU v Plzni. Proběhla široká diskuse k systému vkládání prací přes 
STAG a ke konverzi plných textů do formátu vhodného pro dlouhodobou archivaci PDF/A.1 
Členové KR vyjádřili požadavek, aby byla k tomuto bodu zpracována informace, kterou poté 
rozšíří na svých fakultách. Vedoucí UK také nabídla fakultám školení pro pracovníky, kteří se 
podílejí na vkládání údajů o závěrečných pracích do STAG. Doc. Machalíková dále vznesla 
požadavek na zabudování nápovědy do vyhledávání v Digitální knihovně. Doc. Obršálová 
zmínila pozitivní přínos repozitáře pro prezentaci disertačních prací FES. 
 

                                                 
1 http://www.pdfa.org/doku.php?id=pdfa:en:pdfa_whitepaper 



4. Různé 
Vedoucí UK požádala členy, aby na svých fakultách rozšířili informaci o možnosti objednání 
zahraniční literatury za snížené ceny. Školní poštou obdrží vždy jeden zástupce KR za fakultu 
balík vydavatelských katalogu a informace o termínech, do nichž je třeba objednávku do UK 
předat. 
 
Protektorka Molková poděkovala přítomným za účast a jednání KR ukončila. 
 
 
 
 
 
Zapsala: I. Prochásková                      Schválila: doc. Ing. Tatiana Molková, Ph.D. 
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